

生命河靈糧堂蒙古及中亞地區分堂介紹與代禱

蒙古 (共 46 間分堂)

蒙古烏蘭巴特靈糧堂 Amid Ug Christian Church

成立 Started : 1998 年 1 月

加入成為分堂 : 1999 年 11 月

地點 Location : Ulaanbaatar, Mongolia

主任牧師 Senior Pastor : Rev. Batbold Lkhamsuren

網址 <http://www.amidug.mn/>

簡要介紹: 07/09/2020

生命河靈糧堂 1996 年開始跨文化宣教事工，蒙古成為生命河支持的第一個海外宣教國家，開始是支持萬國逐家佈道團(EHC)及差派短宣隊參與他們在蒙古的事工。在 1999 年劉彤牧師於蒙古之行時認識了年輕有異象的 Batbold 牧師，並決定接受他的教會成為我們在蒙古的第一間分堂 -- 「蒙古烏蘭巴特靈糧堂」(原名 Living Word Christian Church, 蒙古文翻為 Amid Ug Christian Church)。2003 年起他們開始在蒙古各地建立分堂，至今已有 46 間在蒙古，4 間在美國，2 間在南韓，1 間在瑞士，總人數超過二、三千人，該堂已成為全蒙古最大的教會，神保守他們不斷的成長。

2005 年時完成了第一階段建堂工程，但對日益增長的會眾，該場地漸不敷使用，現又在擴建之中。透過教會的網站，他們將福音的信息和見証向全球各地的蒙古人播放，該網站現為全球點擊率最高的蒙語網站。看到福音傳向中亞的需要，他們配合生命河全球轉化的異象，將宣教的事工推展到蒙古以外的中亞地區，協助中亞多國分堂的開辦工作。願神使用 Batbold 牧師及該堂，使他們成為向全球各地的蒙古人及中亞地區傳福音的管道。

ROLCC started cross-cultural mission ministry in 1996 and Mongolia became the first overseas mission country supported by ROLCC. ROLCC started to support the EHC and the mission team to participate in their activities in Mongolia. In

1999, Pastor Liu Tong met young and visionary Pastor Batbold during his trip to Mongolia and decided to accept his church as our first branch in Mongolia "Mongolian Ulaanbaatar LingLiang Church" (formerly Living Word Christian Church, Amid Ug Christian Church in Mongolian). Since 2003, they have established branch churches in various parts of Mongolia. So far, they have 46 in Mongolia, 4 in the United States, 2 in South Korea, and 1 in Switzerland, with a total number of more than two to three thousand people. It has become the largest church in Mongolia. God keeps them growing.

The first phase of the church building project was completed in 2005, but for the growing congregation, the site is gradually becoming insufficient and is now being expanded. Through the church's website, they broadcast the gospel information and testimony to Mongolians around the world. Their website is now the highest click-through rate in the world in Mongolian language. Seeing the need to spread the gospel to Central Asia, they cooperated with the vision of the global transformation of ROLCC to extend the missionary work to Central Asia outside Mongolia and assist nations in Central Asia to open churches. May God use Pastor Batbold and the church to be a channel for evangelism to the Mongolians around the world and Central Asia.

代禱事項：05/10/2020

1. 請為蒙古烏蘭巴特靈糧堂各個分堂代禱，求耶穌的愛在弟兄姐妹中彰顯，使他們繼續勤做主工，不斷的拓展神國度的疆界，在蒙古各地都建立基督的教會，榮耀神的名。
2. 請為蒙古烏蘭巴特靈糧堂成長茁壯代禱祝福，並求神在此新冠肺炎疫情全球蔓延的時期，保護保守他們全體健康平安。並賜福他們的一切服事能見證神的慈愛，彰顯神的榮耀。

哈薩克生命河靈糧堂 River of Life Christian Church in Kazakhstan

成立 Started :

加入成為分堂 :

地點 Location :

主任牧師 Senior Pastor :

網址:

簡要介紹: 暫缺

代禱事項 : 07/08/2020

1. 請為哈薩克政府代禱，求神賜予智慧，求神捆綁政府的腐敗和官僚主義，並賜下突破的策略，使平民百姓的生活獲得改善。
2. 在此新冠肺炎疫情全球蔓延的時期，為教會祈求神的保護和保守。使平民百姓見證神的醫治大能，使教會在這個時候廣傳福音了，帶領更多的人來認識主耶穌基督和祂的救恩。
3. 請為哈薩克牧師家人代禱，祈求神的保護，願神加添他們力量，繼續為神作工。

烏茲別克生命河靈糧堂 River of Life Christian Church in Uzbekistan

成立 Started :
加入成為分堂 :
地點 Location :
主任牧師 Senior Pastor :
網址:

簡要介紹: 07/09/2020

烏茲別克位於中亞內陸，在古代曾經隸屬於喀喇汗王朝及花刺子模王朝，也曾在西元 13 ~ 14 世紀被蒙古王朝佔領，19 世紀末被俄羅斯帝國征服，1920 年蘇聯紅軍侵入，於 1924 年加入蘇聯。後於 1991 年 8 月宣告獨立，改稱烏茲別克斯坦共和國。人口約 3200 萬，是中亞地區人口最多的國家。人民中 84% 是烏茲別克族。宗教上 89% 的人民是遜尼派回教徒。自 1991 年獨立以來，原來的總統一直對基督教採取打壓的政策，社會及人民也常把基督徒當作恐怖分子來對待。2016 年 9 月原總統去世，新總統於 12 月 4 日選出，對基督教的打壓開始有緩解趨勢，但社會大眾對基督徒的排斥和鄙視仍有待努力。烏茲別克分堂的 S 牧師在 1994 年成為基督徒後，就領受神的呼召要傳福音給自己的同胞，建立教會。他曾因為傳福音的緣故，屢屢被逮捕，也曾 6 次坐監，但是靠著神的恩典，他於 2016 年，遇見了劉彤牧師及蒙古靈糧堂主任牧師 Batbold 牧師，他所拓植的眾多家庭小組於 2017 年正式加入生命河靈糧堂的大家庭。目前他們已經在 7 個城市，建立了 73 個家庭小組。求神繼續擴張他們的境界，除去一切的攔阻，使烏茲別克全地得聽福音。

Uzbekistan is located in the interior of Central Asia. In the ancient times, it was once part of the Karahan dynasty and the Huayazimo dynasty. It was also occupied by the Mongolian dynasty in the 13th to 14th centuries, was conquered by the Russian empire at the end of the 19th century, and was invaded by the Soviet Red Army in 1920. Joined the Soviet Union in 1924. Later, it declared its independence in August 1991 and changed its name to the Republic of Uzbekistan. With a population of about 32 million, it is the most populous country in Central Asia. 84% of the people are Uzbek. 89% of the people religiously are Sunni Muslims. Since independence in 1991, the original president has always adopted a suppression policy against Christianity, and

society and the people often treat Christians as terrorists. In September 2016, the former president died and the new president was elected on December 4. The suppression of Christianity has begun to ease, but the public's rejection and contempt of Christians still needs to be done. Pastor S, the pastor of the Uzbek branch church, received a calling from God to preach the gospel to his fellow citizens and establish a church after becoming a Christian in 1994. He was arrested repeatedly for evangelism and was sent to prison 6 times, but by the grace of God, in 2016, he met Pastor Liu Tong and Pastor Batbold, the pastor of the ROLCC in Mongolia. Many family groups he cultivated formally joined the family of ROLCC in 2017. At present, they have established 73 family groups in 7 cities. Pray that God will continue to expand their realm and remove all obstacles so that Uzbekistan will hear the gospel everywhere.

代禱事項：01/08/2020

1. 求神賜福 S 牧師及在他帶領下的所有牧者與同工，能在凡事上經歷神的大能與作為，也願每個小組時時經歷神的愛和聖靈的同在，成為神祝福的出口。
2. 請為烏茲別克嚴重的失業問題禱告，失業率超過 50%。求神祝福該國的經濟發展，也求主供應牧者和教會弟兄姐妹生活上一切所需。
3. 為了使教會得到合法執照，教會必須有自己的土地和建築，求神為教會預備合適的土地，並預備購地及建堂的一切費用。

土耳其生命河靈糧堂 River of Life Christian Church in Turkey

成立 Started : 2010 年 1 月

加入成為分堂 : 2014 年 7 月

地點 Location : M city, Turkey

主任牧師 Senior Pastor :

網址

簡要介紹: 07/09/2020

土耳其橫跨歐亞兩洲，最大的城市是伊斯坦堡，過去被稱為君士坦丁堡，是拜占庭帝國時期的首都。土耳其為文明古國，是世界上最早有人類定居的區域之一。人口 8300 萬，其中土耳其人約占 70-75%，庫爾德人占 18%，其他少數民族占 7-12%。宗教上，65% 為遜尼派穆斯林，4% 為什葉派穆斯林，另有 14% 無教派的穆斯林，基督徒約佔 2%，多為東正教及天主教，新教徒的人數非常稀少。生命河在當地的分堂最早是由來自哈薩克的 M 牧師於 2010 年前往開拓，但是他一直無法取得長期的簽證，短期的旅遊簽證迫使他每 2 個月就必須出境一次，植堂初期倍感艱辛，他於 2014 年，遇見了當地的年輕牧者 D 牧師並開始一起服事。D 牧師於該年 7 月正式成為生命河土耳其分堂的牧師，並開始在 K city 建立教會，但在該地的事工卻很難開展，他們於是開始禱告，並在 2018 年遷往 M city，神在這地為他們預備了忠心的同工一起服事。求神的同在及聖靈的恩膏膏抹他們，使他們經歷神的大能，並成為神大能的出口及福音的使者，使土耳其全地得聽福音。

Turkey spans two continents in Europe and Asia, the largest city is Istanbul, formerly known as Constantinople, was the capital of the Byzantine Empire. Turkey is an ancient civilization and one of the earliest areas in the world where humans have settled. With a population of 83 million, Turks account for approximately 70-75%, Kurds account for 18%, and other ethnic minorities account for 7-12%. Religiously, 65% are Sunni Muslims, 4% are Shia Muslims, and another 14% are non-sect Muslims. Christians account for about 2%, mostly Orthodox and Catholic, and the number of Protestants is very small. ROLCC' s local branch was first pioneered by Pastor M from Kazakhstan in 2010, but he has never been able to obtain a long-term visa. A short-term tourist visa forced him to leave the country every 2 months, his church planting was very difficult, but in 2014, he met Pastor D, a young local pastor, and began to serve together.

Pastor D officially became the pastor of the Turkish branch of the River of Life in July of that year and began to establish a church in K city, but the ministry in the place was difficult to carry out. They began to pray and moved to M city in 2018. Here they are prepared for faithful co-workers to serve together. Pray for the presence of God and the anointing of the Holy Spirit to anoint them so that they can experience the power of God and become the outlet of God's power and the messenger of the gospel, so that the whole world will hear the gospel.

代禱事項：01/08/2020

1. 求神膏抹土耳其分堂在 M city 成為神福音及大能的出口，並賜福他們在當地學生當中的福音工作。
2. 求神保護 D 牧師一家及全體會眾，免受仇敵的攻擊與攪擾，身心靈都強健有能力，也求神供應牧者和教會弟兄姐妹生活上一切所需。